
Protokół nr 33/2017 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 23 maja 2017 r. w godz. 15:30 –16:30 

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                    

1. Zdzisław Koncewicz   – przewodniczący Komisji         

2. Wojciech Pająk                   – wiceprzewodniczący                                                      

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Piotr Wasiukow       

5. Zbysław Wojciech Grajek                                                                                                                                              

1. Sławomir Jan Szeszko  – nieobecny                                                                 

 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                                                                                     

1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk          

2. Ewa B. Sidorek   – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk           

3. Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydz. OSGK          

4.  Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. GR         

5. Dariusz Przybysz – Prezes PGK         

6. Marek Urbanowicz – nauczyciel I LO im. M. Konopnickiej  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczył Zdzisław Koncewicz, który powitał zebranych                                

i przypomniał, że proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz                         

z materiałami. Zapytał o uwagi do porządku posiedzenia. Na prośbę p. E. Sidorek został 

zmieniony porządek posiedzenia, punkt 5  zostanie procedowany jako punkt 2. Radni wyrazili 

pozytywną opinię głosując nad zmianą porządku posiedzenia – głosowało „ za” 5 radnych . 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia:  

1. Przyjęcie protokołu nr 32/2017 posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach   w dniu 18 kwietnia 2017 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Tadeusza Paweckiego i 

Henryka Mereckiego. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy części ulicy Henryka 

Mereckiego. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy 23 Października. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

7. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży działki stanowiącej własność Miasta 

Suwałk.  

8. Wolne wnioskii. 

 

 

 



Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 32/2017 posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach   w dniu 18 kwietnia 2017 r. 

                                                                                                                                                   

Zdzisław Koncewicz poinformował, że do protokołu 32/2017 posiedzenia Komisji nie 

wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół przez Komisję, został przyjęty. 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazw ulic Tadeusza Paweckiego                        

i Henryka Mereckiego. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Głos zabrał Z-ca Prezydenta Ł. Kurzyna przedstawił zmiany nazw ulic.  

Przewodniczący Z. Koncewicz zapytał czy  nie powinno odbyć się nowe głosowanie wśród 

mieszkańców za pomocą kart do głosowania? Mieszkańcy zostali zaproszeni na konsultacje, 

nie mieli świadomości, że odbędzie się głosowanie nad nazwą ulicy. Oczekiwali, że w dalszej 

kolejności nastąpi głosowanie kartami do  głosowania. Odpowiedział Ł. Kurzyna, iż 

mieszkańcy tej ulicy nie chcieli  kolejnego głosowania i wśród propozycji została podana nazwa 

ulicy „Zgodna”.  

Pan M. Urbanowicz zabrał głos  jako  nauczyciel polonista i jako mieszkaniec ulicy                               

H. Mereckiego  i zgłosił wątpliwości mieszkańców ww. ulicy co do nazwy.  

Z-ca Prezydenta  E. Sidorek  zabrała głos i przedstawiła opinię językoznawców i autorów 

słowników języka polskiego. Nazwa ul „Zgodna” według opinii językoznawców jest poprawna 

językowo  i nie mają co do takiej nazwy zastrzeżeń.  

Z-ca Prezydenta Ł. Kurzyna  przedstawił decyzję o nazwie, która została podjęta przez 

mieszkańców, uczestniczących w spotkaniu z p. Prezydentem w szkole. Z-ca Prezydent                            

Ł. Kurzyna odpowiedział, iż Urząd Miejski pozostawia  mieszkańcom wybór nazwy ulicy, jeśli 

jest konieczność to zostanie powtórzona  procedura głosowania.  

Radny Z. Grajek zapytał czy ta nazwa  została przedstawiona dopiero  spotkaniu 

mieszkańców w szkole? Przewodniczący Z. Koncewicz odpowiedział, że tak. Pozostali 

mieszkańcy nie wiedzieli o zaproponowanej nowej nazwie „Zgodna”. 

Wywiązała się dyskusja wśród  zebranych członków komisji i gości. Wypowiedzi podsumował 

Przewodniczący Z. Koncewicz i przedstawił wniosek i zapytał członków komisji czy    przyjąć i 

zaopiniować nazwę ul. „Pogodna” a nazwa ulicy Henryka Mereckiego -„Zgodna” zostanie  

wycofana i poddana pod  kolejne głosowanie wśród mieszkańców ul. Henryka Mereckiego.  

 

Członkowie komisji przystąpili do głosowania wniosku przedstawionego przez 

Przewodniczącego Z. Koncewicza  w sprawie zaopiniowania nazwy ulicy Tadeusza 

Paweckiego  na ul. „Pogodna”. Natomiast w przypadku ul. Henryka Mereckiego 

przewodniczący zaproponował przeprowadzenie kolejnego głosowania wśród mieszkańców 

tej ulicy i jednocześnie usunięcie jej z projektu przedłożonej uchwały.  

 

za pozytywną opinią głosowało    –  5 radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0 

 



Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek w sprawie  nazwy ulicy Tadeusza Paweckiego  

na ul. „Pogodna”. Natomiast ul. Henryka Mereckiego na ul. „Zgodna” zostanie poddana do 

ponownego głosowania przez mieszkańców ww. ulicy. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy 

Tadeusza Paweckiego na ulicę Pogodna. 

 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania nazwy ulicy Tadeusza Paweckiego  na ulicę 

„Pogodna”: 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

za pozytywną opinią głosowało    –  5 radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Tadeusza 

Paweckiego na ulicę „Pogodna”.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy części ulicy Henryka 

Mereckiego. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  5 radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy części ulicy 

Henryka Mereckiego. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy 23 Października. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  5 radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy                     

23 Października. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 



Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Głos zabrał Z-ca Prezydenta Ł. Kurzyna, który przedstawił wniosek uczniów I LO im. 

Marii Konopnickiej w Suwałkach w sprawie nazwy skweru im. Aleksandry Kujałowicz.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  5 radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Zastępca  Prezydenta Ł. Kurzyna przedstawił powyższą propozycję nazwy ulicy, którą 

zgłosili mieszkańcy  przedmiotowej  ulicy. Zaproponowana nazwa koresponduje z nazwami już 

istniejącymi na osiedlu, pochodzącymi od nazw miast i miejscowości. 

Radny T. Czerwiecki  zapytał czy była zasada nazywania ulic  na tym osiedlu 

pochodzących  tylko od byłych nazw województw? Zastępca prezydenta Ł. Kurzyna 

odpowiedział, iż nazwy ulic pochodzą ogólnie od nazw miast. 

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  5 radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży działki stanowiącej własność 

Miasta Suwałk.  

Wniosek stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

Z-ca Prezydenta Ł. Kurzyna przedstawił  na rysunku działkę przeznaczoną na cele 

zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej z usługami, oraz działki do pozyskania przeznaczone 

pod drogi publiczne.  

 

 



Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania wniosku: 

za pozytywną opinią głosowało    –  5 radnych (jednogłośnie)  

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0   

 Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży działki 

stanowiących własność Miasta Suwałk.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Wolne wnioski.          

Informacja na temat funkcjonowania komunikacji miejskiej w latach 2011 – 2017. 

Informacja stanowi załącznik nr  14 do protokołu. 

 

  Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna przedstawił jak wygląda lokalny transport zbiorowy                              

w Suwałkach i jak funkcjonuje system komunikacji od roku 2011 do 2017.  Jest to informacja, 

która powstała od czasu wprowadzenia w Suwałkach istotnych zmian w komunikacji, które 

dotyczyły przebiegu linii, częstotliwości kursów, numeracji niektórych linii. Ta istotna zmiana 

zaowocowała (pokazane dane na wykresie) wzrostem  liczby pasażerów i przychody 

ustabilizowały  się ale w dalszym ciągu  koszty komunikacji rosną. Składają się na to przede 

wszystkim oczekiwania pracowników nadążania płac za wzrostem wynagrodzeń w całym kraju. 

Spółka widzi pewne możliwości zmniejszenia zużycia paliwa, zmniejszenie takie przyniesie z 

sobą również wymiana taboru, ale nie będą to kwoty równoważące wzrost kosztów osobowych.  

Również stopniowa wymiana taboru skutkowała będzie wzrostem amortyzacji. 

  Radny Z. Grajek zapytał czy zwróciły się koszty audytu oraz co można zrobić i po jakim 

czasie możemy stwierdzić, że jest to dłuższa tendencja zmian? Odpowiedział D. Przybysz Prezes 

PGK w Suwałkach zreferował i omówił dane, które  przedstawione są w ww. materiale. 

Powiedział również o wielu czynnikach, które składają się na komunikację miejską np.  przejazd 

tirów  na prawym pasie, które blokują całą ulicę. Zmiany w komunikacji miejskiej   należałoby 

wprowadzić dopiero w następnym roku, kiedy to transport tirów zostanie  skierowany na 

obwodnicę miasta.  

  Zastępca prezydenta Ł. Kurzyna wspomniał również o wymianie taboru w PGK, który 

jest już stary i należałoby inwestować w  zakup nowych autobusów. Istnieje  pilna potrzeba 

zakupu autobusów przegubowych, które pomieszczą większą liczbę pasażerów. Poinformował 

również o złożonym wniosku na nowy projekt  z Miastem Tarnopol na Ukrainie do programu 

Polska – Białoruś – Ukraina. We wniosku ujęty jest zakup 2 hybrydowych autobusów 

przegubowych. 

Radny W. Pająk zapytał o spadek liczby pasażerów w ubiegłym roku. D. Przybysz omówił 

poszczególne kwartały ubiegłego roku udziału pasażerów w komunikacji miejskiej.  

  Radny W. Pająk  z danych z materiału stwierdził, iż  więcej pasażerów kupuje bilety 

miesięczne, czy jest to oceniane  pozytywnie przez PGK? Prezes D. Przybysz odpowiedział,                                  

iż są to stali klienci komunikacji miejskiej, którzy  co miesiąc  kupują bilety.   

Z-ca Prezydenta Ł. Kurzyna przedstawił ceny biletów jak kształtowały się od 2011 roku do dziś. 

Podsumował różnice biletów jednorazowych od okresowych i stwierdził, iż opłaca się bardziej 

zakup biletów miesięcznych.  



  Radny W. Pająk  zapytał o złożony na Młodzieżowej Radzie Miejskiej materiał pn.                        

„Koncepcja usprawnień systemu Komunikacji Miejskiej w Suwałkach” przez pana                                  

P. Siedleckiego. Jakie jest zadnie miasta na temat tej analizy i propozycji zmian.  

Prezes D. Przybysz odpowiedział, iż ww. materiał został bardzo wnikliwie przeanalizowany 

przez PGK i zostały wyciągnięte wnioski oraz uwagi zostaną uwzględnione. Została udzielona 

odpowiedź panu P. Siedleckiemu na sesji Młodzieżowej Rady  Miejskiej. 

  Radny W. Pająk przedstawił problem mieszkańców, którzy pytają o skomunikowanie 

naszego miasta, w okresie wakacyjnym z Płocicznem,  zwłaszcza w weekendy. Zastępca 

prezydenta Ł. Kurzyna wyjaśnił zasady funkcjonowania komunikacji pomiędzy Miastem                           

a Gminą.  Wszystkie autobusy, które wyjeżdżają poza granice miasta, funkcjonują w ramach 

porozumienia międzygminnego, między Miastem i Gminą.  Gmina przede wszystkim finansuje  

kursy, które dowożą dzieci do szkół.   

  Radny W. Pająk zapytał o dojazdy na Wigry i do Turtula, czy miasto może wystąpić                     

o zwiększenie nakładów na  te połączenia, żeby było ich więcej?  Zastępca Prezydenta                             

Ł. Kurzyna odpowiedział, iż pan Prezydent może wystąpić z takim apelem, czy prośbą                              

o zwiększenie  ilości połączeń.   

  Radny T. Czerwiecki zapytał jak brzmi poprawna pisownia ulicy Dąbrowskiego?                        

R. Wysocki  Naczelnik wydziału GR, odpowiedział, że pisownia została sprawdzona  i jest 

poprawna, jak wyżej. Radny zgłosił również prośbę pana  A. Matusiewicza, aby do  nazwy ulicy 

wprowadzić również pseudonim „Łupaszka” tj. ul. ppłk. Jan Dąbrowski „Łupaszka”.                             

Ł. Kurzyna  odpowiedział, iż zostanie  przedstawiony nowy projekt uchwały.  

  Radny W. Pająk zapytał o zalew Arkadia, o kwestię oczyszczania, czy w tym roku będzie 

się można w nim kąpać? Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, iż plany kąpielowe uzależnione 

są od czystości wody. Zawarta jest umowa z Uniwersytetem Warmińsko – Mazurskim, który 

prowadzi  badania  wraz z opracowaniem naukowym stanu biologicznego i chemicznego wody 

oraz ma zostać wskazana metoda  oczyszczania i przywrócenia funkcji rekreacyjnych zalewu. 

Czekamy na ekspertyzę naukową, która ma być gotowa na lipiec br. i wtedy podjęte zostaną 

dalsze działania odnośnie Zalewu „Arkadia”. 

                              

      

                Przewodniczący 

    Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

Zdzisław Koncewicz 

 

         Protokół sporządziła: 

           Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 

    Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 


